
KONGRE YÜRÜTME KURULU BAŞKANI 
SN.LÜTFİ ÇALLININ KONUŞMASI 

Sayın konuklar, değerli basın TRT ve Türkiye 2 Kömür Kongresi'nin Sayın 
delegeleri; 

Birincisini 1978 yılı Ocak ayında yaşadığımız Türkiye Kömür Kongresi'nin 
ikincisini açıyorum. 

Hatırlanırsa 1978 yılında yapılan Türkiye 1. Kömür Kongresi'nin kapanış 
konuşmasını yaparken "1980 yılında ve ikincisinde buluşmak üzere" 
demiştik. 

işte 1980'deyiz ve gelenekselleşen Türkiye Kömür Kongreleri'nin ikincisini 
yaşıyoruz. Siz Sayın delegelerin maddi ve manevi desteği, tebliğ 
sahiplerinin tebliğ katkıları ve Yürütme Kurulu'nun birçok sıkıntıları en 
zararsız biçimde halleden büyük gayreti ile bugüne geldik. Kongrenin 
bundan sonraki günlerinde sergilenecek çalışmaların ülkemiz Kömür 
Madenciliği'ne hayırlı olmasını diliyorum. 

Sayın delegeler, biliyorsunuz ki Dünya 1973 senesinden bu yana büyük bir 
petrol bunalımının içindedir. Bu bunalımdan ülkemiz de nasibim almıştır ve 
gelişmekte olan bir ülke olduğundan ağır sancılar çekmektedir. 

Ancak biliyoruz ki petrole dayalı enerjinin kömür, su ve güneş enerjisi gibi 
alternatifleri vardır. Ülkemiz de bu alternatifler açısından oldukça 
zengindir. Dolayısıyla bu sıkıntıyı bu alternatifleri iyi değerlendirebildiği-
miz takdirde daha az zararla atlatabilme olanağına sahibiz. 
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O halde hiç zaman yitirmeksizin bu değerlerden faydalanma yoluna 
gidilmelidir. Çünkü petrol sıkıntısı, bu konuya önem vermemiz gerektiğini 
her geçen gün biraz daha hissettirmektedir. 

Sayın delegeler, petrol bunalımına benzer bir Taşkömürü bunalımının 
yaklaşmakta olduğunun habercisi olmak istemiyorum. Ama bu bunalımdan 
söz etmek için kâhin olmak gerekmez. Dev adımlarla yaklaşan bu bunalım 
ise petrol bunalımını aratacaktır. Çünkü insan yaşamının temeli sanayinin 
ana girdisi Taşkömürünün alternatifi görünürde yoktur. Ayrıca Taşkömürü 
yönünden ülkemizin zengin olduğunu söylemek de güçtür. 

O halde, gerek yaşadığımız bunalımı kısa zamanda atlatmak ve gerekse 
habercisi olduğumuz bunalımı en az zararla geçiştirebilmek için; 

— İşte bu kongreyi isimlendiren kömür varlığımızı en iyi biçimde 
değerlendirmenin yollarını aramalıyız. 

— özellikle Taşkömürü varlığımızı arttırıcı rezerv araştırma çalışmalarını 
hızlandırmalı ve hemen sonuçlandırmalıyız. 

— Taşkömürüne gerçek değerini vermeli, gerçek kullanım sahasının dışında 
harcamamalı ve mutlaka yerinde kullanılmasını sağlayacak bir kömür 
politikası oluşturmalıyız. 

— Ve mutlaka kömür üretimini arttırmalıyız. 

Sayın delegeler; mesleki bilgi ve görgümüzle, insan gücümüz bütün bunları 
başarabilecek değerdedir. Yeter ki birbirimize dektek olalım ve huzurlu bir 
ortamda var gücümüzle çalışalım. Ve yeterki kömür havzalarımıza 
işçisiyle, memuruyla ve teknik elemanıyla sahip olalım. 

Sayın delegeler bu kongre ülkemizde yapılan diğer teknik kongrelere kıyasla 
değişik bir yapı arz etmektedir. 

— Her şeyden önce Kongre, Taşkömürü Havzası'nda yapılmaktadır. 
— Taşkömürü havzası madenciliğin beşiğidir. Maden sektöründe çalışan 
teknik elemanların % 80'i burada yetişmiştir. İşte bu teknik elemanlar bu 
vesile ile burada tekrar bir araya gelmektedirler. 
— Havzamız, ülkemizin yegâne Taşkömürü Havzası olmasına karşın ne 
yazıkki bugüne kadar gereken ilgiyi görememiştir. Bu durum kongre vesilesi 
ile bir kez daha sergilenmektedir. 
— Kongre aynı zamanda Havza'da ülkenin büyük müesseselerinden biri 
olan EKÎ'nin ve 55.000 maden işçisini örgütleyen dev bir sendikanın varlığını 
da duyurmaktadır. 
— Bu kez kongremiz yabancı delegelerin katılmasıyla uluslararası bir 
niteliğe bürünmüş dolayısıyla bir başka renk ve anlam kazanmıştır. 

Yukarıdan beri önemini ve anlamını belirtmeye çalıştığım kongremizin 
ülkemize ve madenciliğimize hayırlı olmasını diler kongrenin gerçekleşmesi 
için emeği geçen kişi ve kuruluşlara teşekkür ederim. Ayrıca kongremizi 
onurlandıran konuklara, basına, yerli ve yabancı tüm delegelere Yürütme 
Kurulu adına şükranlarımı sunarım... 
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